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50. évfolyam, 19. szám Ara: 50 fillér Szombat, 1960. január 23. 

Január 28-ra összehívták 
az országgyűlést 

Ülést tartott az Elnöki Tanács 
A Népköztársaság Elnöki Tanácsa pén-

teken ülést tartott, s az alkotmány 12. pa-
ragrafusának 2. bekezdése alapján az or-
szággyűlést 1960. január 28, csütörtök dél-
előtt ül órára összehívta. 

Az ülésen Nagy Dániel, az Elnöki Ta-
nács elnökhelyettese beszámolt a Libéri-
ai Köztársaság elnökének ünnepélyes be-
iktatásán vezetése alatt részt vett küldött-
ség útjáról. 

Az Elnöki Tanács — a Minisztertanács 
előterjesztése alapján — határozatot ho-
zott a 10 éve működő, legkiemelkedőbb 
eredményt elért termelőszövetkezetek ki-
tüntetésére. A termelésben, a munkaszer-
vezésben és a szövetkezeti demokrácia 
megvalósításában elért eredményeiért a 
Munka Vörös Zászló érdemrendje kitün-

tetést adományozta a besnyöi Sallai Imre, 
a kemenesszentmártoni Úttörő, a mezőhé-
ki Táncsics, a tamási Vörös Szikra, és a 
balmazújvárosi Vörös Csillag Termelőszö-
vetkezeteknek. 

Az elnöki tanács határozatot hozott a 
Magyar Népköztársaság kormánya és a 
Német Demokratikus Köztársaság kormá-
nya között megkötött kulturális és tudo-
mányos együttműködési egyezmény, va-
lamint az Ottawában 1957. október 3-án 
aláírt egyetemes postaegyezmény és meg-
állapodások megerősítéséről, elrendelte to-
vábbá a Magyar Népköztársaság és a Finn 
Köztársaság között 1959. július 10-én kö-
tött kulturális egyezmény kihirdetését. 

Az Elnöki Tanács végül folyó ügyeket 
tárgyalt. 

Kádár János elvtárs mondott beszédei 
a kecskeméti nyilvános pártnapon 

Kádár János elvtárs, a valamint a gyümölcs- és a hathetes mezőgazdaságii 
Magyar Szocialista Munkás- szőlőtermesztés fejlesztésére, továbbképző tanfolyamon! 
párt Központi Bizottságának az önköltség csökkentésére résztvevő párt- és tanács-! 
első titkára Sándor József vonatkozó terveit. A vendé- funkcionáriusokat Maruzsl 
elvtárssal, az MSZMP Köz- 0ek végül megtekintették a József igazgató üdvözöltél 
ponti Bizottsága osztályve- gazdaság néhány műhelyét Kádár János elvtársat, afci|i 
zetójével együtt pénteken és hires borpincéjét. elbeszélgetett a hallgatók-|l 
Kecskemétre látogatott. A Délután a városi moziban k a l - ! 
vendegeket Molnár Frigyes, tartott nyilvános pártnapon . . . . „ - , - . i r t n a . I 
a megyei pártbizottság első találkozott Kádár János elv- U t ó n a K a d a r J á n o s e l v T 
titkára és dr. Dallos Fe- társ a város dolgozóival, tere és Sándor József elvtársi 
renc, a megyei tanács vég- A mozi helyiségét zsúfolásig a megyei vezetőkkel rövid' 
rehajtó bizottságának elnöke megtöltötték a dolgozók, so- ^ t tett a városban, majd 

1 7 " V*ros Mlwböző pont- v acsorán találkozott 
Kádár János elvtárs dél- }ain felszerelt hangszórókon 

előtt a megyei pártbizottság keresztül hallgatták a be- * megyei, a varosa és 3 já-
t ékházában megbeszélést, szedet. rém vezetőkkel. Á vacsorán 
folytatott a megye vezetői- a pártnapot Molnár Fri- dr, Dallos Ferenc, a megyei 
V e l- fffes, a megyei pártbizoti- t a n á c s végrehajtó bizottsá-

A megbeszélés után Kádár ság első titkára nyitotta elnöke köszöntötte a 
János elvtárs a megyei ve- meg, majd Kádár János elv- ,6X00140 K 0 6 f ? n ™ ™ a 

eetők társaságában a hélvé- társ, több mint két órás be- város kedves vendeget Ka-
állami gazdaságba lá- izédben elemezte az MSZ- dár János elvtárs válaszá-

Petőfi Sándor, a M P ke,tedik kongresszusának ban időszerű politikai kér-

% a megyei pártbizottság j 
üléséről 
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A legkorszerűbb 
szénieldolgozó 

A világ legnagyobb és 
legkorszerűbb barnaszén-
feldolgozó üzeme épül a 
Német Demokratikus Köz-
társaságban. Az iparilag ke-
véssé fejlett vidéken, a 
Spreewald szélén, Berlintől 
délre épül ez a »Schwarze 
Pumpe* nevű kombinál, 
amely 1963-ra évi 3 millió 
tonna brikettet és 4,5 mil-
liárd köbméter gázt termel 
majd. 

tanulságait ^ertette az d é s e f c r ó í tes2élt « párt- és 
ciai 
fogatott: 
gazdaság igazgatója ismer- időszerű bel- és külpolitikai 
tette a helvéciai állami gaz- kérdéseket. m 

daság eredményeit, és a gaz- A nagygyűlés után Kádár __ 
daságnak az állattenyésztés, János elvtárs meglátogatta | 

tanácsvezetöknek. 

Megkezdődött a Szakszervezetek Országos 
Tanácsának VII. teljes ülése 

Benke Valéria 
fogadta Miha/lov 
szovjet minisztert 

N. A Mihajlov, a Szovjet-
unió művelődésügyi minisz-
tere pénteken délelőtt meg-
beszélést folytatott Benke 
Valéria művelődésügyi mi-
niszterrel. Délután a szovjet 
miniszter a Hunnia-filmstú-
diót kereste fel. 

biztosítani kell a kong-
gresszusi munkaverseny 
továbbvitelét hazánk fel-
szabadulásának 15. évfor-
dulójára. 
A dolgozók életsztovonalá-

Tegnap Szegeden 
14 ezer gyermek kapta meg 

a második Sabin-oltást 

Pénteken megkezdődött a bek között, hogy az MSZMP digi eredményekre támasz-
Szakszervezetek Országos Ta- Központi Bizottsága 1959. kodva 
nácsának hetedik, kibővített márciusi felhívásának alap-
ülése. ján megindult munkaver-

Az ülésen megjelent és fel- seny eredményeként a 
szólalt Fock Jenő aal is ta ipar termelese ha-

, 7 ° ' „ rom százalékkal meghaladta 
az MSZMP Politikai Bízott- a javasolt termelési sz fnvo 
ságának tagja, a Központi n a i a t 
Bizottság titkára. dolgozók 3 és fél mii- n a k alakulásával foglalkozva 

liárd forintos váUalásukat a f ö t i , t k á r h o g y 

több mint kétmilliárd fo- f r e a l b e r 

rinttal túlteljesítették. ^esen emelkedett s elor^át-
hatolag ót szazalekkal lesz 

Megállapította, hogy a magasabb az előző évinél, 
fontosabb feladatai a Ma- szakszervezetek nagyobb fe- Ezzel elértük az 1960-as szin-
gyar Szocialista Munkáspárt igiöseéggel és hozzáértéssel tet. A fogyasztói árak mint-
hetedik kongresszusa utan* foglalkoztak a termelés, va- egy két százalékkal voltai; 
U T c 7 a t . . lamint a dolgozók ügyes-ba- alacsonyabbak 1959-ben, mint 

A SZÓT fobtkara beveze- problémáinak intézésével. 1958-ban. Az ipari munká-
toben az MSZMP he»edik Megnőtt a munkások fele- eok bére a múlt év tizenegy 
kongresszusának jelentőseget lősségérzete az üzem gazdái- hónapjában mintegy három 
méltatta, majd raterfc a kong- kodása iránt. Némi fejlődés százalékkal emelkedett, 
resszus hatarozataibol adodo tapasztalható a z üzemi taná- — Szükségesnek tar t juk — 
szakszervezeti feladatok is- ^ k munkájában is. A szak-
merte tesere. Elmondotta tob- szervezeti bizottságok azon-

ban még sok helyen nem Bri-
gi tik megfelelően az üzemi 
tanácsokat. 

Somogyi Miklós, a SZOT 
elnökének megnyitója után 
Brutyó János, a SZOT főtit-
kára tartotta meg beszámo-
lóját "A szakszervezetek leg-

A kongresszusi munkaver-
seny képe pozitív, negatív 

mondotta a főtitkár —, hogy 
a szakszervezetek vizsgál-
ják felül az anyagi ösz-
tönzés iparági rendszerét, 
főleg olyan szempontból, 
hogy mennyire segítik az 
idei gazdasági terv telje-
sítését. 

vonás viszont a mennyiségi Az anyagi érdekeltség két fő 
szemlélet feléledése. Az ed- (Folytatás a 2. oldalon.) 

Az ország legnagyobb olajtartályai épülnek a Szőnyi 
Kőolajipari Vállalatnál, amelynek korszerűsítésére tavaly 
80 millió forintot fordítottak és az idén is jelentősen to-
vább fejlesztik. A vállalat termelése az utóbbi három év-
ben 80 százalékkal emelkedett, s most az újabb nagy be-
ruházásokkal még tovább növelik a termelést. Felvéte-
lünkön a négy egyenként tízezer köbméteres — tar-
tály egyikét láthatjuk, amelyek az ország legnagyobb 
olajtartályai. Most építik a Tartály- és Tarolóberendezé-
sek Gyárának dolgozói, hogy növeljék a vállalat kapaci 
tását. 

Tegnap, pénteken megkez-
dődött Szegeden is a gyer-
mekbénulás elleni Sabin-féle 
védőoltás második szakasza. 
Ezen a napon az iskolákba, 
óvodákba, bölcsődékbe, nap-
közi otthonokba járó gyer-
mekek kapták meg a védő-
szert, mintegy 13—14 ezer 
gyermek. Ezekben az intéze-
tekben gyorsan, zökkenő-
mentesen folyt a vakcináció. 
Néhány hiányzó gyermek 
kivételével valamennyi meg-
kapta a Sabin-féle védő-
anyag második részletét. 

A jövő héten, január 26-
án, 27-én és 28-án az egész-
ségügyi tanácsadókban azok 
a gyermekek kapják meg a 
védőszert, akik nem járnak 
a felsorolt oktatási intézmé-
nyekbe. Ide vigyék el azok a 
szülők is gyermekeiket, akik 
valamilyen oknál fogva a 

tegnapi eljárásból kimarad-
tak. Azokat a háromhónapos 
csecsemőket is vigyék el az 
oltásra, akik a múlt hónap-
ban megkapták a gyermek-
bénulás elleni Sabin-féle vé-
dőszer első részletét. Az 
egészségügyi tanácsadókban 
délelőtt 9-től 12-ig és dél-
után 3-tól 6 óráig fogadják a 
gyermekeket. 

A jugoszláv nagykövet 
búcsúlálogatása 
Rónai Sándornál 

Rónai Sándor, az ország-
gyűlés elnöke pénteken bú-
csúlátogatáson fogadta Jovo 
Kapicicot, a Jugoszláv Szö-
vetségi Népköztársaság tá-
vozó rendkívüli és meghatal 
mázott nagykövetét. 

Algyő parasztsága is megindult 
a szövetkezés úiján 

A megye területén napról napra tapasztalható a szo-
cialista átszervezés sikere, de különösen a maroslelei és 
a szegedi példa nagy hatással volt Algyő parasztságára. 
Eddig a község dolgozó parasztjai közül 289-en mintegy 
800 katasztrális hold földdel választották a közös gazdál-
kodást Csütörtökön 129-en léptek a termelőszövetkezet-
be. Az elsők között találjuk Lakatos József megyei ta-
nácstagot, aki 18 hold földdel lépett a közös gazdálkodás 
útjára, De nem maradt el mögötte Zombori István v. b.-
tag sem, aki 16 holdját vitte a termelőszövetkezetbe. Nem-
csak középparasztok, hanem olyan kisparasztok is, mint 
Karsai Ferenc, Bus István, Győrfi András támogatják a 
község átszervezését. 

A felsoroltak példája bizonyítja, hogy Algyő paraszt-
sága sem akar lemaradni a szegedi járás más termelőszö-
vetkezeti községei mögött. Ezt tanúsította tettel Czirok An-
tal, Czirok György és Makra Jenő, amikor aláírta a be-
lépési nyilatkozatot. Az ő elhatározásuk lelkesíti azokat 
is, akik még nem léptek a közös gazdálkodás útjára. 

Simon Sándor 


